
Lekcia: Ž 62                                                                                       Kázeň: Jn 1, 29-34

Bratia a sestry,
 dnes je pred nami v poradí druhé svedectvo Jána Krstiteľa o Kristovi, ako nám

ho podáva Evanjelium podľa Jána.
Ján Krstiteľ postupne získaval popularitu. Netúžil po nej, ale bol to dôsledok

jeho verejného pôsobenia. Tým, čo hovoril a možno aj tým, ako vyzeral, zaujal ľudí z
rôznych spoločenských vrstiev spoločnosti. Prichádzali k nemu rôzni ľudia, ale on
nehľadel na postavenie človeka. Tvrdými slovami vyzýval ľudí k pokániu. Zvestoval
Božie slovo a, ako nám to prezrádza aj jeho druhé meno, krstil. Začali sa šíriť rôzne
predstavy, kým by v skutočnosti mohol byť. Ján jasne povedal: „Ja nie som Kristus.“
O Ježišovi hovorí, že prichádza po ňom a zároveň je pred ním. Minulú nedeľu sme
počuli o Ježišovej vyvýšenosti. Ježiš Kristus je pred všetkými. Rovnako vyznáva aj
Ján Krstiteľ, že Ježiš bol skôr ako on.

 Ján Krstiteľ prirovnáva Krista k baránkovi. Ježiš je baránok Boží, ktorý sníma
hriech sveta. Všimnime si pozorne to jednotné číslo. Tým je poukázané na hriešnu
ľudskú  podstatu.  Sme  hriešni  nielen  kvôli  hriechom,  ktorých  sa  každý  deň
dopúšťame. Aj keď sa snažíme ako len vieme, nie sme schopní vždy konať a hovoriť
iba  to,  čo  je  dobré.  Hriechom  je  poznačené  aj  naše  zmýšľanie.  Môžeme  si
pripomenúť  zápas  Martina  Luthera.  Najprv  sa  sám  snažil  ako  mních  za  múrmi
kláštora strániť akéhokoľvek hriechu. Bál sa, že Boh ho kvôli jeho hriechom potrestá.
Upadal do stále väčšieho trápenia, pretože si uvedomoval, že nevie dosiahnuť stav
bezhriešnosti. Pokoj našiel až vtedy, keď uveril, že Boh skrze Ježišovo dielo má moc
odpustiť mu jeho hriechy. Spoľahol sa na Božie milosrdenstvo. Ježiš sa obetoval za
hriech sveta, teda za každého jedného človeka. Zobral smrti posledné slovo. Zlomil
putá hriechu. Ježiš Kristus je nádej pre každého. Smieme takí, akí sme prichádzať k
Bohu. Tak ako spievame v jednej piesni, Božia milosť je úžasná. Božie spasenie sa
týka celého stvorenstva. 

Ján  Krstiteľ  videl  Ježiša,  a  predsa  dvakrát  hovorí,  že  Ho  nepoznal.
Starozákonné  sloveso  poznať  môže  znamenať  aj  zakúsiť.  Je  tým  vyjadrený  aj
vzájomný vzťah. Nie je to iba vedomosť. Neznamená to len mať o niekom nejaké
informácie.  Ján  svedčil  o  Kristovi.  Pripravoval  cestu  pre  Mesiáša.  Na  Jánovi
Krstiteľovi vidíme, že viera nie je jednorázová udalosť. Viera môže byť vystavená aj
skúškam a pochybnostiam. Nevyhlo sa to ani Jánovi Krstiteľovi. Keď bol vo väzení,
poslal svojich učeníkov za Ježišom, aby sa ho spýtali: „Si ten, ktorý má prísť alebo
máme  čakať  iného?“  (11,  3)  Ján  pokrstil  Ježiša.  Po  všetkých  tých  svedectvá  o
Kristovi by sme možno čakali, že je predsa jasné, že Ježiš je ten zasľúbený Mesiáš. 

Ježišovi vlastní učeníci sa tiež museli vyrovnávať s pochybnosťami. Ani oni
najprv nepoznali Krista. Nerozumeli tomu, čo prišiel vykonať. Prežili s ním niekoľko
rokov.  Počúvali  jeho  kázne.  Videli  ako  uzdravoval  ľudí.  Napriek  tomu  sa  po
Ježišovom ukrižovaní báli a skrývali. Tí, ktorí osobne stretli Ježiša, nemali ľahšiu
cestu k viere ako tí, ktorí ho nikdy nevideli. Učeník Tomáš chcel vidieť Ježiša. Chcel
sa dotknúť Jeho rán. Najprv neuveril ostatným učeníkom, keď mu povedali, že Ježiš
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vstal z mŕtvych. Ježiš prišiel k nemu a Tomáš už len pokorne vyznal: „Pán môj a Boh
môj.“  Ježiš Tomášovi  povedal:  „Pretože si  ma videl,  uveril  si;  blahoslavení,  ktorí
nevideli, a predsa uverili.“ (20, 29) V Liste Židom je viera definovaná takto: „Viera je
podstatou toho, v čo dúfame, a zdôvodnením toho, čo nevidíme,...“ (11, 1) Nevideli
sme Ježiša Krista, ale veríme v Neho. Aj za to, že veríme, vďačíme Bohu. Je to Boží
dar. Naším poslaním je zvestovať evanjelium. Nevieme, kedy a kto môže uveriť. Boh
otvára  srdce  človeka  pre  vieru.  Uverili  sme  zvestovanému  slovu  a  toto  slovo
odovzdávame ďalej.

Veríme  na  základe  svedectiev,  ktoré  nachádzame v  Biblii.  Ján  počul  Božie
slovo,  že  na Toho,  ktorý  bude krstiť  Duchom Svätým,  zostúpi  Duch Boží.  Duch
Svätý nás vedie, aby sme uverili zvestovanému slovu. V Starom zákone sa píše o
tom, ako Duch Boží naplnil toho, koho Pán Boh povolal do nejakej služby. V Novom
zákone sa už píše o tom, ako Duch Svätý zostúpil na skupiny ľudí. Boh nás vedie
svojim Duchom, aby sme mohli veriť v Ježiša Krista.

Už pri Jánovi Krstiteľovi sa stretávame s tým, čo neskôr viedlo k formulácii
učenia o Svätej trojici. Veríme v jedného Boha, ktorý k nám prichádza ako Otec, Syn
a Duch. Boh sa nám dáva spoznávať ako Stvoriteľ, Vykupiteľ a Posvätiteľ. Stále to
súvisí  s  nami  hriešnymi  ľuďmi.  Boh  koná  všetko  pre  nás.  Boh  tvorí  život.  Boh
vykupuje z hriechu. Boh nás vedie k svätosti. Boh sa nám dáva spoznávať, a preto
môžeme v Neho veriť.

Už o týždeň budeme sláviť vianočné sviatky. Budeme sa radovať z toho, že
Ježiš Kristus prišiel na tento svet. Boh prichádza k nám. V srdciach máme vieru. Tá
viera  môže  byť  neraz  malá.  Môže  byť  vystavená  rôznym  skúškam.  Môžu  prísť
pochybnosti. Naša nádej je v Bohu. Môžeme veriť, pretože Boh nám dáva svojho
Ducha. Ten, ktorý nalomenú trstinu nedolomí a tlejúci knôt neuhasí, je s nami. Dáva
nám silu kráčať ďalej. Smieme počúvať evanjelium o Ježišovi Kristovi. Duch Svätý
nás vedie, aby sme Božiemu slovu rozumeli. Z Božej milosti sme vierou spoznali
záchranu, ktorá je v Ježišovi Kristovi. Ján o ňom vydal svedectvo. Nech aj skrze nás
sa môže týmto svetom niesť toto radostné posolstvo. Nech je vyvýšený Kristus, ktorý
sa za nás obetoval. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Židom v 12. k.: 
Preto aj my, keďže máme toľký oblak svedkov okolo seba, zložme všetko, čo nám je
na ťarchu, i hriech, ktorý nás tak ľahko opantáva, a buďme vytrvalí v zápase, ktorý
máme pred sebou. Hľaďme na Ježiša, Pôvodcu a Dokonávateľa viery, ktorý napriek
radosti, čo Ho čakala, pretrpel kríž; pohrdol potupou a posadil sa na pravici Božieho
trónu. 
Milosť  nášho  Pána  Ježiša  Krista,  láska  Božia  a  účastenstvo  Ducha  Svätého  so
všetkými vami. Amen. 
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